
 

 

 

 

 

 

 

 
TRAORDINARI.  7 DE JUNY DE 2017. 
   PLE EXTRAORDINARI.  7 DE JUNY DE 2017. 

 
 
El ple, que compta amb la presència de tots els regidors i regidores excepte Anna Xaus d’ERC i 
Marcel·lí Martorell de JxC, s’inicia amb l’aprovació per unanimitat de l’acta de l’anterior ple. 
També es dona compte dels decrets d’alcaldia aprovats el darrer mes.  
 
A continuació es porta a ple l’aprovació de diferents convenis de col·laboració amb diferents 
entitats i associacions de Capellades, per l’any 2023: amb l’entitat Càritas, la Comissió de les 
Festes del Carrer, amb l’Associació del Comerç i Serveis, amb la Parròquia de Sta. Maria pel 
festival d'orgue i l’entitat Xarxa de Capellades. 
 
DECLARACIÓ D’UTILITAT PÚBLICA DE L’ASSOCIACIÓ LA LLIGA 
 
Es porta a ple la declaració d’utilitat 
pública de l’Associació “La Lliga” 
Comercial, Industrial i Agrícola de 
Capellades. Es tracta d’un canvi de 
model, equiparant-se a una fundació; 
també permetrà disposar d’avantatges 
fiscals. El regidor de cultura explica que 
es tracta d’una tramitació llarga i 
complexa i que, per tant, es porta a ple 
per tenir el màxim de suport; amb la 
unanimitat es busca ajudar l’entitat a que el tràmit sigui més fàcil. Afegeix que des de l’equip de 
govern es veu adient donar aquest suport, ja que la societat ha passat a ser una entitat que 
programa per a tot tipus de públic (socis i no socis), coordinada amb l’ajuntament; actualment hi 
ha un marc estable de col·laboració. El PSC i JxC s’hi mostren favorables. VdC-CUP comenta que 
és un bon pas, ja que l’entitat exerceix de punt neuràlgic de difusió, promoció i foment de la 
cultura a la vila. Passat a votació, el punt s’aprova per unanimitat. 
 
APROVACIÓ DE LES BASES DELS PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS 2024 
 
El regidor de participació ciutadana, Miquel Sabaté de VdC-CUP, presenta el punt. Explica que es 
repeteix el mateix model ja aplicat pels pressupostos de l’any anterior, però actualitzant el 
calendari i tenint present que s’haurà de millorar la comunicació. També agraeix a l’oposició pel 
fet que es volgués reunir i revisar conjuntament l’experiència de l’any passat. També aprofita per 
recordar els projectes guanyadors de l’anterior pressupost: la limitació de vehicles rodats a la 
Plaça Jacint Verdaguer i rodalies, així com la millora dels parcs públics. Comenta que en tots dos 
projectes ja s’hi està treballant i diu que de ben segur que en els pròxims mesos es veuran els 
resultats. Els diferents grups s’hi mostren favorables i el punt s’aprova per unanimitat. 
 
MOCIÓ PERQUÈ L’AJUNTAMENT PROMOGUI ELS DESALLOTJAMENTS DAVANT 
OCUPACIONS CONFLICTIVES, PRESENTADA PER CIUTADANS 
 
El regidor de C’s explica la moció i diu que les ocupacions són un problema real i causen conflictes 
als propietaris i veïns, i que per tant s’han de proposar mesures per evitar-les, així com reformes 
normatives per agilitzar les desocupacions. Exposa que el passat mes de febrer es va aprovar una 
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llei al Parlament de Catalunya que habilita als ajuntaments a intervenir en ocupacions 
conflictives. En aquest sentit, la moció proposa que tant aviat com s’aprovi la llei, l’Ajuntament 
comenci els tràmits necessaris per desallotjar els immobles ocupats que provoquin molèsties als 
veïns, que insti a la Policia Local a fer un seguiment dels immobles ocupats i els susceptibles a 
ser-ho, que actuï d’ofici i denunciï les ocupacions d’edificis en el cas de que siguin de la seva 
propietat i que es faci difusió a través dels mitjans. ERC i PSC diuen que l’exposició es 
desproporcionada i desafortunada, i fa una mala interpretació de la llei a la que fa referència, però 
que majoritàriament comparteixen els acords. JxC reconeix que hi ha un problema i es mostra a 
favor de la llei; comenten que estan a favor de la defensa de la propietat privada i que, per tant, hi 
votaran a favor. 
 
Per la seva banda, VdC-CUP diu que 
actualment moltes ocupacions són per 
necessitat, fetes per persones que volen 
evitar veure’s vivint al carrer; i que 
aquestes ocupacions forçades s’han anat 
fent cada vegada més nombroses, però en 
la mateixa proporció en que els grans 
propietaris s’han fet també cada vegada 
més presents. Pel que fa a la Llei a que fa 
referencia la moció, VdC-CUP explica que 
no la troba necessària, ja que ja hi ha prou 
eines legals per fer front a les dificultats 
en les relacions de veïnatge. Comenta que en la tendència argumentativa del grup de Ciutadans, 
es continua vinculant la ocupació amb delinqüència; i que si es posa en una balança els actes 
delinqüents relacionats amb l’ocupació i les famílies en risc de desnonament o amb dificultats 
d’accés al mercat regular que hi ha al municipi, segur que hi ha molts més casos en el segon grup. 
La regidora diu que tenim un problema d’accés i de drets en matèria d’habitatge i mentre no 
s’implementin mesures per part del govern de la Generalitat, que posin les necessitats de les 
persones al centre i dotin als municipis d’eines i pressupostos necessaris, aquests mateixos 
conflictes s’aniran desplaçant d’un edifici a un altre, i d’un municipi a un altre; perquè no 
s’afronta l’arrel del problema, que és facilitar l’accés al l’habitatge. 
 
Passada a votació, la moció no s’aprova gracies als vots contraris de VdC-CUP. El grup de C’S i 
JxC hi voten a favor, mentre que ERC i el PSC s’abstenen. 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Al torn de precs i preguntes, C’s demana instal·lar una senyal de prohibit aparcar a 
l’estacionament d’autocaravanes, ja que sovint hi aparquen cotxes. També demana treure el 
semàfor del costat de la Policia Local, ja que no està coordinat amb el semàfor principal de la 
carretera; demana més suport al cos de la Policia Local i millorar les seves condicions; i diu que 
les càmeres que s’han instal·lat al cementiri no funcionen. Per la seva banda, el PSC comenta que 
hi ha una proliferació de rates a la Plaça Espenya i demana posar-hi remei. 
 
Abans d’acabar el ple, ERC recorda que a part dels convenis aprovats avui, n’hi ha d’altres amb 
altres entitats, i també convida a tothom a visitar el Mercat Figueter. Des del públic, el Sr. Pep 
Vallès agraeix a totes les regidores l’aprovació del punt de declaració d’utilitat pública de 
l’Associació “La Lliga”. 
 
 


